
Oświadczenie złożone 
przez senatora Piotra Wacha 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka 

Popierając inicjatywę kilkudziesięciu samorządów dotyczącą budowy Szlaku Staropolskiego, 
zwracam się do Pana Ministra z uprzejmą prośbą o wyjaśnienie, czy i pod jakimi warunkami 
możliwe jest ponowne włączenie budowy drogi ekspresowej S-46 do Programu Budowy Dróg 
Krajowych na lata 2013-2025. 

Powyższą prośbę uzasadniam tym, że: 

- budowa Szlaku Staropolskiego łączącego przejście graniczne z Czechami w Kudowie 
z Włodawą, która leży przy granicy z Białorusią, jest inicjatywą podjętą już w 2005 r. przez 
samorządy lokalne kilku województw; 

- zgodnie z planami pomysłodawców trasa miała przebiegać między innymi przez Kłodzko, 
Nysę, Opole, Lubliniec, Częstochowę, Jędrzejów, Kielce, Kraśnik i Lublin i miała być 
uzupełnieniem istniejącej już infrastruktury drogowej oraz miała wpływać na szybszy rozwój 
gmin i miejscowości leżących na wymienionej trasie i obok niej; 

- projekt budowy i przebieg S-46 został ustalony i był już wpisany do harmonogramu Budowy 
Autostrad i Dróg Ekspresowych na lata 2007-2013 stanowiącego załącznik do Narodowego 
Planu Rozwoju na lata 2007-2013, a wymienione przedsięwzięcie miało być realizowane 
w latach 2013-2025, jednakże nie zostało zamieszczone, mimo wcześniejszych zapewnień 
przedstawicieli rządu, w Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2008-2012; 

- istnieje możliwość uwzględnienia przebiegu Szlaku Staropolskiego, zgodnie z inicjatywą 
samorządów z 2005 r., przy planowanych i zapowiadanych modyfikacjach w Transeuropejskiej 
Sieci Transportowej (TEN-T) wynikających z wytycznych wspólnotowych; wówczas trasa S-46 
pokrywałaby się z korytarzem transportowym TEN-T; 

- według mojego rozeznania wytyczne wspólnotowe dopuszczają wprowadzenie zmian 
przebiegu korytarzy transportowych TEN-T w projektach realizowanych po 2010 r., a nieujęcie 
budowy drogi S-46 w Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2008-2012 nie stoi 
w sprzeczności z wcześniejszymi planami jej budowy w latach 2013-2025. 

Licząc na przyjęcie wyżej przedstawionych uzasadnień, uprzejmie proszę o ujęcie budowy 
Szlaku Staropolskiego S-46 w rozporządzeniu i planach rządowych dotyczących budowy dróg 
krajowych. 

Z wyrazami szacunku 
Piotr Wach 
 


